
Acta del Plenari del Consell de la Cultura i les Arts

Núm. 3
Data 20 d’abril de 2023
Horari 18 h
Lloc Teatre Principal (sala Cúpula)

Hi assisteixen

Presidència Regidora de Cultura Rosa Boladeras

Vicepresident Consell i Representant
inscrit al Registre Municipal d’Entitat

Ciutadanes

Federació coordinadora
Grups De Cultura Popular i

Tradicional Catalana De
Terrassa

Aniol Galí

Secretària Tècnica Servei Cultura Elvira Donate

Representant grups municipals Tot per Terrassa (TxT) Jordi Flores

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Ateneu Terrassenc Maria Teresa Casals 

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Amics De Les Arts I Joventuts
Musicals

Montserrat Peregrina

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Omnia Books Irene Trullàs

Representant àmbit institucions
culturals no municipals

La Factoria Cultural Adrià Fornés

Representant àmbit institucions
culturals no municipals

Centre de Documentació i
Museu Tèxtil

Sílvia Carbonell

Representant àmbit serveis culturals
municipals

Cap del Servei de Promoció
Cultural 

Susana Medina

Representant taules sectorials Comissió 
 Cultura Popular i Tradicional

Núria Escudé

Representant taules sectorials Taula Sectorial Arts Visuals Paulo Cascais

Representant taules sectorials Taula  Patrimoni Domènec Ferran
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Excusats

Representant grups municipals Partit dels Socialistes (PSC) Samuel Martínez

Representant grups municipals Junts per Terrassa (JxT) Mariona Vigués 

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Coordinadora d'entitats de Cultura
Andalusa de Terrassa

Antonio José Merino

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Associació de Cultura
Contemporània

de Terrassa -ACCTE

Monika Lao

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Escola de Música E8 Joan Quesada

Representant àmbit serveis
culturals municipals

Escola municipal d'Art Gabriel Verderi

Representant àmbit serveis
culturals municipals

Director de Serveis de Cultura Manuel Fuster

Representant taules sectorials Taula Sectorial de Lletres i
Pensament

Jordi Fernández

Representant taules sectorials Taula Sectorial Música Rosa Mª Ribera

No excusats

Representant grups municipals Esquerra Republicana de
Catalunya-Moviment d’Esquerres

(ERC-MES)

Pep Salazar

Representant grups municipals Ciutadans-Partido de la
Ciudadania (C's) Eduardo Mendez

Representant inscrit al Registre
Municipal d’Entitat Ciutadanes

Centre d'Estudis Històrics de
Terrassa

Joan Marcel Talo

Representant àmbit institucions
culturals no municipals

Centre del Vallès de l'Institut del
Teatre

José Muñoz

Representant inscrit al registre
participació ciutadania

Amics del Parc de Sant Jordi Maria Mercè Compte

Representant inscrit al registre
participació ciutadania

Ballarí Adrian Moreno

Representant taules sectorials Taula Sectorial Arts Escèniques Ruben Domènech
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Ordre de l’acte

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la reunió del dia 20-03-23
2. Continuació posada en comú de la recollida de propostes per la modificació del 
Reglament del Consell de la Cultura i de les Arts de Terrassa.
3. Precs i preguntes

Desenvolupament de la sessió

Rosa Boladeras llegeix els punts de l’ordre del dia:

1. Aprovació, si s'escau, de l’acta de la reunió del 20-03-23

Els membres del plenari donen el seu vist-i-plau a l'aprovació de l’acta.

2. Continuació posada en comú de la recollida de propostes per la modificació del
Reglament del Consell de la Cultura i de les Arts de Terrassa.

Elvira Donate  comenta que arrel de diverses preguntes que van haver a l’últim plenari
referent al Reglament del Consell de la Cultura i de les Arts; va consultar el Reglament
dels Consells de Districtes i va valorar fer noves aportacions a uns articles que ja es van
treballar a la sessió del 30-01-23 i a altres articles que encara no s’han revisat.

Explica que a l’article 4 es podria afegir un nou punt que digui:

«En  el  cas  de  dimissió,  de  cessament  o  de  defunció  de  la  presidència,  l’Alcaldia
nomenarà una persona substituta en el termini màxim d’un mes»

Els membres donen el seu vist-i-plau.

Comenta d’afegir a l’article 5 dos paràgrafs, un que digués:

«la  vicepresidència tindrà  una  vigència  de  dos anys.  Passat  aquest  temps,  el  plenari
haurà de tornar a fer una nova elecció»

Nuria Escude comenta que aquest no el posaria ja que vam tenir molta feina en trobar un
nou vicepresident.

El plenari acorda que es quedi com ara; que el vicepresident estigui tot el mandat.

I l’altre paràgraf:

«en el cas de dimissió o de cessament de la persona que ocupi la vicepresidència, el ple-
nari nomenarà qui la substitueixi en la propera reunió ordinària del plenari del consell de
Cultura. La presidència podrà convocar una sessió extraordinària si ho considera neces-
sari»

El plenari està d’acord en afegir aquest paràgraf, però posant també el tema de defunció,
com està posat al president.
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Elvira Donate llegeix de l’article 6, apartat f les aportacions fetes per:

Amics de les Arts i Joventuts Musicals
«Tenim dubtes sobre la representació del grup f), ja que entenem que ja hi ha altres àm-
bits en què poden participar»

Montse Peregrina explica que la consulta és d’on surt aquesta representació, com s’es-
cull i per que pertanyen a aquest grup i no a un altre. 

Elvira Donate comenta que els del grup f han d’estar inscrits en el Registre de Participaci-
ó Ciutadana i poden ser o una persona o una entitat i explica que en el punt 4 de l’article 6
del reglament actual es detalla;

«L’elecció de membres dels grups d), e) i f) es realitzarà en sessió d’audiència pública
convocada  amb posterioritat a la recepció de candidatures. Les candidatures es
presentaran en el Registre Municipal un cop iniciat el procés de constitució del Consell
en el període que es determini i s’informi de manera fefaent a la ciutadania»

De l’aportació feta per:

Taula Lletres i Pensament
«Com s'escullen els representants del grup f?»

«Per formar part d'aquesta representació, té el mateix nivell un col·lectiu que una perso-
na? Pot donar-se el cas que es triïn dues persones (les aportacions de les quals puguin
ser molt respectables, però que parteixin del seu punt de vista exclusivament) i quedin
fora col·lectius les aportacions dels quals siguin producte de la col·laboració de diversos
individus o comunitat (producte d'una intel·ligència col·lectiva)?»

No tenim a cap representant de la Taula de Lletres i Pensament i que suposa que el que
estan dient és que tal i com ho expressa el reglament, no es fa discriminació en que hagin
de ser un de cada (col·lectius i persones) i ells comenten que seria interessant que sem-
pre hi hagi com a mínim la representació d’un col·lectiu.

Nuria Escudé comenta que el problema de les persones, pel que ella ha vist als altres
Consell que hi assisteix, és que no funciona i que es podria posar que si no es presenta
cap persona i es presenten dos col·lectius, que es poguessin agafar als dos col·lectius.

Rosa Boladeras comenta que pot ser  una persona que estigui vinculada a diferents col-
lectius i es presenti com a persona individual.

Irene Trullàs comenta que preferentment un de cada, però si no hi ha que es comple-
menti amb el que hi hagi.

Elvira Donate diu de posar: «preferentment un de cada, però si no es presenta cap per-
sona, pot haver-hi dos col·lectius».

El plenari està d’acord.
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Elvira Donate llegeix l’aportació feta per:

Serveis Cultura (Director Serveis Cultura i Secretaria Tècnica) 
«Afegir: amb veu i amb vot»

El plenari dona el vist-i-plau-

Elvira Donate llegeix de l’article 6, apartat g les aportacions fetes per:

Serveis Cultura (Director Serveis Cultura i Secretaria Tècnica)
«Afegir: amb veu i amb vot»

El plenari dona la seva conformitat.

Elvira Donate recorda que de l’article 6, apartat h tots van aportar el fet de que tingues-
sin vot i que això ja es va acordar que si, al plenari previ del 30-01-23; i que la única que
no tindria vot és la secretaria (apartat i).

Llegeix una nova aportació que ha fet, per valorar si s’afegeix:

«els representants podran proposar la inclusió en el plenari, com a membre amb veu i vot,
d’altres persones la contribució de les quals pugui ser enriquidora per al funcionament del
consell. La incorporació es farà per acord de la majoria del consell.» 

Núria Escudé diu no li veu sentit que tingui vot.

Domènec Ferran  comenta que  si els membres del plenari proposen que vingui alguna
persona a explicar quelcom, no es dirà que no, però no cal que formi part del Consell.

Adrià Fornés pregunta que si passa a formar part del Consell, durant quan temps.

Elvira Donate comenta que en el paràgraf posa «a formar part del Consell», però que si
es considera important aquest punt, es pot modificar i posar que no tingui vot i que la seva
assistència sigui de manera excepcional i puntual; o no incloure aquest paràgraf.

Rosa Boladeras opina que si és necessari que vingui algú a explicar, compartir, o es fa
un encàrrec des del Consell de que algú tiri endavant algun projecte; que no cal posar
aquest paràgraf i que si hi ha la necessitat de que algú formi part d’aquesta estructura par-
ticipativa, pot formar part de les taules sectorials i elevar al consell les seves aportacions.

El plenari no aprova la incorporació d’aquest paràgraf.

Elvira Donate comenta que al punt 4 de l’article 6 no hi ha cap esmena.
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Llegeix de l’article 6 punt 5, les aportacions fetes per: 

Amics de les Arts i Joventuts Musicals
«Ens preguntem perquè la paritat només es demana en 3 dels grups»

Taula Lletres i Pensament
«Per quin motiu a la representació dels grups  c i e  no s'aplica un criteri  de paritat de
gènere?  Es  podria  aplicar  el  criteri  de  paritat  de  gènere  a  la  Presidència  i  la
Vicepresidència (fent que si un dels càrrecs és de gènere masculí, l'altre càrrec sigui de
gènere femení)?»

Serveis Cultura (Director Serveis Cultura i Secretaria Tècnica)
«Modificar aquest paràgraf i posar-ho així:

La representació dels membres del Consell es realitzarà prioritàriament seguint criteris de
paritat de gènere, tal com estableix el Reglament municipal d’igualtat de gènere.»

El plenari dona el vist-i.plau a afegir l’aportació feta pels Serveis Cultura (Director Serveis
Cultura i Secretaria Tècnica) i d’aquesta manera es dona cabuda a les altres aportacions
realitzades.

Elvira Donate llegeix de l’article 6, punt 6, les aportacions fetes per:

Taula Música
«Proposem  revisar  que  s’especifiqui  millor  la  data  d’entrada  i  sortida  dels  diferents
càrrecs.  Ja  que  ara  son  individualitzats  i  potser  també  podrien  ser  per  sector  que
representa».

Serveis Cultura (Director Serveis Cultura i Secretaria Tècnica)
Modificar aquest paràgraf i posar-ho així:

«El mandat és de quatre anys i es pot optar a la reelecció per a un nou mandat de quatre
anys més com a màxim. En el cas del grup d) i f) es produirà un relleu a meitat de man-
dat».

Afegir nou punt que digui:

«Els membres del Consell de Cultura seran nomenats per Resolució de regidoria delega-
da».

Comenta que com no hi ha ningú de la Taula de Música no es pot saber a que s’estan referint
i aporta que la data d’entrada i sortida, segons ja s’especifica en el Reglament, és el temps de
mandat.

Explica que la modificació que proposa  els Serveis de Cultura,  és especificar la lletra dels
grups que fan relleu.

El plenari dona la seva conformitat a la modificació i a afegir el nou punt.
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Rosa Boladeras proposa afegir a la primera part del paràgraf, que si es dona el cas que no
es presentin noves entitats, no posar el màxim de 4 anys més.

El plenari dona el seu vist-i-plau.

Montse Peregrina pregunta del punt: «En el cas del grup d) i f) es produirà un relleu a
meitat de mandat», que si ara per exemple en el proper mandat els Amics de les Arts es
tornen a presentar i la tornen a proposar amb ella, i surten per que no hi ha ningú més o
per sorteig, podrà estar dos anys i a meitat de mandat haurà de venir algú altre.

Núria Escudé pregunta si en algun lloc posa que si no es presenta cap entitat al relleu,
poden continuar les que ja estan; i que per que ha d’haver-hi un relleu.

Rosa Boladeras contesta que suposa que és en pro de la participació i per que no sem-
pre hi hagin els mateixos.

Elvira Donate pregunta si afegim en aquest punt en concret, igual que s’ha fet a l’anterior;
que si no es presenta ningú al relleu, poden continuar.

El plenari dona el seu vist-i-plau.

Elvira Donate comenta que en el document de treball enviat al plenari per la sessió del
30-01-23 es proposava afegir aquest punt:

«Podrà designar-se una persona suplent dels membres del Consell, la qual assistirà a
les reunions en cas d’absència, impossibilitat o malaltia del titular, amb veu i vot; si ho té
el seu titular».

I que a posteriori, segons ha comparat amb el Reglament dels Consells de Districtes, pro-
posa especificar de quins membres concretament:

«En els grups c, d, e, f i h es nomenarà una persona titular i una de suplent.

El suplent  assistirà a les reunions en cas d’absència, impossibilitat o malaltia del titular,
amb veu i vot; si ho té el seu titular».

El plenari dona la seva conformitat.

Elvira Donate llegeix la proposta d’afegir el següent punt:

«Els membres del Consell de Cultura seran cessats per Resolució de regidoria delegada,
a proposta de la presidència del Consell, per voluntat del mateix membre, per acord de
la persona jurídica representada o a iniciativa del Ple del Consell, prèvia audiència de la
persona interessada».

Núria Escudé diu que no veu clar el tema de l’audiència pública.

Irene Trullàs comenta que no s’especifica el motiu pel qual seria cessada.
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Rosa Boladeras comenta que es pot tractar d’una clàusula per si es dona el cas que hi
hagi una persona que no respecti els drets humans.

Elvira Donate aporta que no cal incloure aquest paràgraf per que a l’article 7 ja estan
recollits tots els motius pels quals es produeix el cessament. 

El plenari està d’acord.

Elvira Donate, arrel de la lectura que ha fet del Reglament dels Consells de Districtes, fa
la proposta de modificar el paràgraf de l’article 6 punt 7, de manera que digui:

  «A banda de les funcions que s’estableixen en l’article 2, punt 2, d'aquest reglament, el
plenari haurà de:
a) realitzar l’informe anual del funcionament del consell 
b) elaborar i aprovar un pla de treball anual que determinin les prioritats, la temporització i
la  proposta  pressupostària  de  cadascuna  de  les  activitats  i  les  accions  que  s’hi
especifiquin.
c) crear els grups de treball o les taules que es considerin necessaries per abordar les
diferents temàtiques d’interès del consell i per donar una major participació en les seves
actuacions. Decidir quines persones, representants o professionals podran participar en
aquests grups o taules.
d)  demanar les  explicacions pertinents als  responsables  polítics  implicats  si  els  acords
presos pel plenari del consell no són acceptats.
e) garantir que les persones membres puguin fer el seguiment dels acords que adopti el
plenari del consell.
g) demanar i rebre informacions que siguin del seu interès. 
h) portar a terme totes aquelles altres atribucions que el Ple de l’Ajuntament o l’Alcaldia
els encomani o delegui».

El plenari no aprova aquesta aportació no s’aprova, ja que volen fer una lectura més acu-
rada.

Elvira Donate fa lectura de l’article 7.

Rosa Boladeras i Paulo Cacais comenten que és en aquest article on hauria de relacio-
nar-se el tema que es plantejava en quan a la possibilitat que hi hagués una persona que
no respectés els drets humans.

El plenari acorda que aquest aspecte estigui contemplat a l’article i fer la consulta jurídica
de com s’hauria d’especificar.

Elvira Donate llegeix la proposta d’aportació que fa el  Serveis de Cultura (Director Ser-
veis Cultura i Secretaria Tècnica):

«Si tots els membres del plenari tenen suplent, s’ha de posar que se’ls cessa si no venen
com a mínim a 1 reunió ordinària, per tant afegir una nova lletra, la g) dient que hi haurà
cessament si no hi ha hagut assistència com a mínim a una reunió ordinària a l’any, del
titular o del suplent i s’ha de tenir present el fet de que les absències siguin justificades o
injustificades.
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El mateix que es posi a la lletra g, que es proposa afegir a l’article 7, ho ha de dir a la lle-
tra que es proposa afegir a l’article 12»

Montserrat Peregrina apel·la a la responsabilitat individual i al compromís adquirit amb
els  àmbits  que  representen  les  persones  que  formen  part  del  Consell  perquè  no  es
produeixin absències.

Adrià  Fornés planteja  que  es pot  donar  el  cas  que quan s’agendin  les reunions  del
Consell, no puguin assistir ni el titular ni el suplent.

Rosa Boladeras comenta que s’ha de fer un acompanyament per buscar una solució i
que es pugui assistir; que ha d’haver una cura per part de l'administració i dels polítics per
que els Consells estiguin motivats, funcionin i estar atents a les necessitats.

Aprofita per felicitar als membres del Consell per la seva labor, aportacions i assistència
voluntària.

El plenari decideix que aquesta proposta d’aportació quedi pendent de parlar en una pro-
pera sessió per concretar com es vol establir.

3. Precs i preguntes

No hi han precs ni preguntes

Sense més preguntes ni exposicions, a les 19:00 h s’aixecà la sessió, de la qual s’estén
aquesta acta.

Elvira Donate  Rosa Boladeras

Secretària del Consell Presidenta del Consell
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